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Onderwerp

Artikel 41 vragen van de fractie Groen Links over
Bevoegdheden COVID-19 crisis

Geachte mevrouw Bos

U hebt het college op 19 augustus 2020 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over

bevoegdheden COVID-19 crisis. In deze brief beantwoorden ik uw vragen puntsgewijs.

7, GroenLinks vindt dat wanneer diverse hoogleraren, die gespecialiseerd zijn in
staatsrecht, stellen dat het verplichten van mondkapjes in strijd is met onze

grondwet het van groot belang is om dit signaal serÍeus te nemen en te
zorgen voor eenduidig uitsluitsel hierover, Is de burgemeester bereid om dit
vraagstuk bij het regionaal beleidsteam van de veiligheidsregío ín te brengen

met de vraag of hier een formele uitspraak door een bevoegd orgaan over
kan worden gedaan?

Het Ministerie van VWS heeft de mogelijkheid gegeven aan een Veiligheidsregio om

onder bepaalde voorwaarden mondkapjes verplicht te stellen.

De Grondwet garandeert eerbiediging van de persoonlijke levenssfeer en een

kledingvoorschrift zou daar een grove inbreuk op zijn. Over de vraag of een

mondkapje een 'kledingvoorschrift' of een 'persoonlijk beschermingsmiddel' is valt te

discussiëren. Of dit in strijd is met de grondwet is niet een vraag die in de

Veiligheidsregio Brabant-Noord aan de orde moet komen, maar zou een vraag moeten

zijn die landelijk moet worden geadresseerd. Daarnaast wijs ik u op de onlangs

gevoerde kort-gedingprocedure bij de rechtbank Den Haag van de

Stichting Viruswaarheid.nl (voorheen actiegroep Viruswaanzin) tegen de Staat waarin,

opheffing van de maatregelen werd gevorderd. De rechtbank acht de maatregelen niet

onrechtmatig en niet disproportioneel. Er is ook voldoende wettelijke basis in de

noodverordeningen. Voor de gehele kort gedinguitspraak zie:
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2. Groenlinks begrijpt dat de tijdelijke wet COVID-I9 Justitie en Veiligheid de

veiligheidsregio de bevoegdheid heeft gegeven om in onze regio maatregelen

te kunnen treffen die passen bij de ernst van de situatie binnen regíonale
grenzen en dat gemeenteraden geen actieve rol spelen in de besluitvorming
hierover, Bij de persconferentie van donderdag 6 augustus werd gesteld dat
er lokaal maatregelen kunnen worden opgelegd bovenop de landelijke
maatregelen,

a. Klopt het dat aftikel 39 van de wet veiligheidsregio's eruoor zorgt dat
artikel 776 derde tot en met het zesde lid van de gemeentewet van kracht
blijft waardoor de gemeenteraad in geval van lokale maatregelen

bevoegd gezag is om deze maatregelen te bekrachtigen of te laten

veruallen?

b. Zo nee, waarom niet?

De voorzitter van de Veiligheidsregio heeft op basis van artikel 39 van de Wet

veiligheidsregio en de diverse aanwijzingen van de minister van Volksgezondheid de

bevoegdheid om maatregelen te nemen. Zolang deze crisissituatie voortduurt heeft de

voorzitter deze bevoegdheden.

Artikel 39 van de Wet veiligheidsregio moet u zo lezen dat ook de bevoegdheden van

artikel t72tot en met 177 Gemeentewet over gaan naar de voorzitter. De

uitzondering van artikel 176 lid 3 tot en met 6 is opgenomen om juist te voorkomen

dat de gemeenteraden hier wel de genoemde bevoegdheden zouden mogen

uitoefenen.

3. Volgens artikel 4O.7 van de wet veiligheidsregio's zal de voorzitter van onze

veiligheidsregio na afloop van de COVID-I9 crisis schriftelijk verslag

uitbrengen aan de gemeenteraden. De gemeenteraden kunnen naar

aanleiding daaruan vragen stellen en ook besluiten hun standpunt hierover

ter kennis te brengen van de minister door tussenkomst van de commissaris

van de Koning, De COVID-I9 crisis duurt nu al zo'n 6 maanden en er is geen

zicht op het einde daaruan waardoor er binnen de gemeenteraden geen

evaluatie kan plaatsvinden. In veiligheidsregio Gelderland-Zuid heeft toch

een tsssentijdse evaluatie plaatsgevonden.

a. Is de hurgemeester bereid om in het regionaal beleidsteam van de

veiligheidsregio een voorstel te doen voor een dergelijke tussentijdse
evaluatie in onze veiligheidsregio?

b. Zo nee, waarom niet?



Volgvel

3

Ons kenmerk

c. Onze regio heeft te maken gehad met een forse uitbraak. Is het gezien de

vele gemeenteoverstijgende kwestíes rond COVID-I9 in onze regio mogelijk
om een gezamenlijke vergadering van de gemeenteraden en provinciale

staten te organiseren?

De huidige 'coronacrisis' zal naar verwachting nog een tijd voortduren. Er worden

daarom tussentijds evaluaties uitgevoerd, zowel regionaal als op landelijk niveau om

de huidige processen te kunnen verbeteren. Hierbij speelt ook de democratische

legitimatie van de besluitvorming een belangrijke rol.

Op 7 julijl. hebben de colleges en de raden van onze deelnemende gemeenten een

tussentijdsverslag covid-19 ontvangen over het verloop van de gebeurtenissen en de

besluiten van onze voorzitter tot 1 juli 2020. Tijdens de regionale

raadsinformatieavond op 28 oktober a.s. zullen de voorzitter en de directeur een

toelichting geven op deze tussentijdse verantwoording. Vragen kunnen tot 30

september kenbaar worden gemaakt bij de Veiligheidsregio

(secretarisveiligheidsregio@brwbn.nl) zodat we deze bij de voorbereiding van de

raadsinformatieavond kunnen betrekken.

De Veiligheidsregio is niet bekend met andere raadsvragen omtrent dit dossier. We

zien daarom voorlopig nog geen noodzaak om een vergadering van de gemeenteraden

en provinciale staten te organiseren. Mocht dit veranderen, dan kunnen we dit alsnog

overwegen.

4. De voorzitter van het Veiligheidsberaad heeft, namens de voorzitters van de

vijfentwintig Veiligheidsregio's, gereageerd op het concept van de'Tijdelijke
wet maatregelen COVID-I9'. Uit technische vragen van GroenLinks bleek dat
deze reactie niet openbaar is.

a, Waarom is deze reactie niet openbaar?

b. Is deze reactie wel met tekenÍng voor geheimhouding door raadsleden in

te zien?

c. Zo nee, waarom niet?

d. Zo nee, welke democratisch gekozen volksvertegenwoordigers hebben

dan wel recht op inzage?

De brief van het Veiligheidsberaad met de reactie op het wetsvoorstel Tijdelijke wet

maatregelen COVID-19 is op 19 augustus naar de Tweede Kamer gestuurd, waarmee

de brief openbaar is. De brief is bijgevoegd. Voorafgaand hieraan heeft er een

informele consultatie plaatsgevonden over een concept versie van deze brief. Deze

conceptversie was inderdaad niet openbaar.
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5. Vanaf het begin van de COVID-I9 crisis is de gemeenteraad regelmatig op de

hoogte gehouden van de ontwikkelingen in onze veiligheidsregio, waaruoor
dank. Echter ís de laatste update van 9 juni, ruim 2 maanden geleden dus. Uit
beantwoording van technische vragen van GroenLinks bleek dat er geen

updates kwamen omdat het vakantie is,

a. Bent u het met GroenLínks eens dat in deze COVID-I9 crisis waarbij
veiligheidsregio's een crucíale rol spelen het ook tijdens vakanties van

groot belang is dat lokale volksvettegenwoordigers op de hoogte worden
gehouden?

b, Zo nee, waarom niet?

c. Zo ja, is de burgemeester bereid dit kenbaar te maken in het regionaal
beleidsteam van onze veiligheidsregio?

d. Is de burgemeester bereid om in het regionaal beleidsteam voor te stellen
om een wekelijkse of 2-wekelijkse update te geven aan de

gemeenteraden zoals ook ín veiligheidsregio Gelderland-Zuid gebeurt?

Het tussentijdse verslag COVID-19 is begin juli verstuurd aan de colleges en

gemeenteraden. Er is daarna inderdaad een periode geweest waarin er geen

bestuurlijke informatiebrieven zijn opgesteld en verstuurd, omdat er geen aanleiding

voor was. Er was geen noodzaak om op regioniveau specifieke aanvullingen te doen

op wat landelijke bekend was. Ook het aantal besmettingen gaf hier geen aanleiding

toe. In week 35 hebben we als college weer een bestuurlijke informatiebrief

ontvangen. Deze hebben we doorgezet naar uw raad. Dit zal overigens niet met een

vaste frequentie gebeuren, maar de brieven worden met enige regelmaat opgesteld

(indien wenselijk en/of noodzakelijk).

Als aanvulling op deze bestuurlijke informatiebrief door de veiligheidsregio ontvangt u

op korte termijn een raadsinformatiebrief van ons college met de laatste stand van

zaken in onze gemeente.

Met vriendel ijke groet,

Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans

Burgemeester gemeente Oss.


